
Angående forslag til lov om ændring af lov om adgangsregulering ved videregående 

uddannelser. 

 

Att.: 

Uddannelses- og Forskningsudvalget 

 

 

Jeg har med interesse og en stor undren fuldt med i debatten omkring forslag til lov 

om ændring af lov om adgangsregulering ved videregående uddannelser. 

Det danske samfund bygger på viden, og ungdommen er den fremtid, vi skal bygge 

vores samfund på. Som ung kan det være ganske vanskeligt, at vælge i hvilken 

retning man ønsker at uddanne sig, da der er mange muligheder. Der kan hos et ungt 

menneske som er under en ungdomsuddannelse eller starter på et studie ske mange 

ting i ens liv, hvor nye input og oplevelser gør at man skifter interesser, og dermed 

ønsker til hvad man skal beskæftige sig med i sin fremtid og måske i resten af ens liv. 

 

Jeg er helt klart ikke tilhænger af evighedsstudenter, og man bør som udgangspunkt, 

fuldføre det man er påbegyndt, men det skal ikke forhindre et ungt menneske i at 

søge en ny retning eller uddannelse, hvis der er noget andet de brænder for. 

 

Med det nye lovforslag vil mange unge komme i klemme, mange der i god tro og i 

samråd med en studievejleder har afsluttet en bacheloruddannelse, måske oven i 

købet har brugt det forløbne år på at læse op/supplere fag, med den forventning, at de 

kunne starte på en frisk til sommer. 

 

Denne form for lovgivning opfatter jeg som lovgivning med tilbagevirkende kraft, 

hvilket jeg finder ganske uanstændigt, derfor bør ikrafttrædelse af denne lov som 

minimum udskydes. 

 

Med venlig hilsen 

 

Otto Fogemann 
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